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A táncosok a – 2019-ben Buda-
pesten alakult, feszes lüktetésű, 
fúvó-orientált energialöketet 
adó – sCompany zenekarral 
együtt különleges élményt 
nyújtottak a mintegy kétszáz 
érdeklődő számára.

Eichardtné Filip Dóra, a 
tánccsoport vezetője elmond-
ta, hogy évek óta tervezik, hogy 
több fellépési lehetőséget bizto-
sítanak a táncosoknak. Mivel a 

pünkösdi nagy gála program-
jába nem mindig férnek bele 
az egyéni produkciók, így az 
érintettek sokszor nem tudták 
megmutatni, min dolgoznak 
szeptember óta, ellenben most 
lehetőség nyílt a fellépésre.

A rendezvényt egy világító 
botos intro műsorral nyitották 
meg, ami egy teljesen új próbál-
kozás, most tesztelték, hogyan 
mutat a színpadon. A konfe-
rálást egy régi növendékük 
vállalta, aki elmondta a ren-
dezvény apropóját, köszöntött 
mindenkit, majd kezdetét vette 
a program.

A gálán öt különböző korosz-
tályú mazsorett és két formáci-
ós csoport lépett fel, a jazz-től a 
reggie-n át a pop, a rock és szin-
te minden további stílus mege-
levenedett. A rendezvényt szí-
nesítették azok a növendékek, 
akik a Mozdulat Táncművészeti 
Egyesület táncosai is. Ők az ott 
tanult verseny produkciókkal 
léptek fel. 

Megtudtuk, hogy a szervezők 
sem számítottak ekkora érdek-
lődésre, két hét alatt elfogyott az 
összes elővételes jegy. A vissza-
jelzések vegyesek, de többségé-
ben pozitívak voltak. A csopor-
tok készültek újdonságokkal, 
de a „nagyobb” produkciókat 
Pünkösdre tartogatják.

Eichardtné Fi l ip Dóra 
elmondta, hogy idén nagyobb 
terveik is vannak, melyek meg-
valósításához részben hozzájá-
rul a mostani gála bevétele is. A 
következő programjuk a már 
hagyománynak számító hús-
véti bál lesz, utána a pünkösdi 
gálájukon most először látják 
vendégül azt az olasz csoportot, 
akikhez ők már többször ellá-
togattak. Bíznak benne, hogy 
a rendezvény az eddigieknél 
nívósabb lesz. Ősszel a felnőtt 
mazsorett és formációs cso-
portjukkal ismét részt vesznek 
a spanyolországi Calella-ban 
az oktober fest-en. Ahogy 2019-
ben, úgy most is a Mogyorósbá-
nyai Fúvószenekar kíséri majd 
őket.

WALCZER PATRIK

Rendhagyó gálával indították az 
évet
Ősszel Spanyolországban képviseli hazánkat a Táti Mazsorett és 
Formációs Tánccsoport

Hagyományteremtő szándékkal rendezte meg első Évindító Táncgáláját a kul-
túrházban a Táti Mazsorett és Formációs Tánccsoport
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A jogszabálynak megfelelően, 
titkos szavazással választották 
meg a város új alpolgármeste-
rének Keil István nyugalma-
zott rendőr alezredest, önkor-
mányzati képviselőt a január 
31-i, keddi testületi ülésen, aki 
esküt is tett a jelenlévők előtt. 
A polgármester, Turi Lajos is 
őt javasolta erre a tisztségre. 
Javaslatát a testület egyhangú-
lag támogatta.

A polgármester az ülésen 
ismertette azt is, hogy Szivós 
Péter korábbi alpolgármester 
egyben a képviselői mandátu-
máról is lemondott. Ezért a helyi 
választási bizottság határozata 
alapján a 2019-es önkormány-
zati választás során a követke-
ző legtöbb szavazatot szerzett 
jelölt, Mingl Zoltán kerülhetett 
be a testületbe, aki vállalta a fel-
adatot és esküt is tett.

Turi Lajos elmondta, hogy 
részt vett nemrégiben a helyi 
értékmentő alapítvány ülésén. 
A szervezet számláján mintegy 
1,7 millió forint van, ebből a 
faluház rekonstrukcióját kezde-
nék el és az idei évben szívesen 
részt vesznek a nemzetiségi, 
kulturális programokban.

A testület döntése értelmé-
ben a magas inflációra való 
tekintettel a hivatalban dol-
gozók köztisztviselői illet-
ményalapját 13 százalékkal 
megemelik, így az idei évtől 
kezdve az illetményalapot 

62.200 forintban állapítják meg. 
A képviselők határozata alapján 
a Szent György Otthon esetében 
módosul a napi ellátásért fize-
tendő intézményi térítési díj 4 
ezer forintról 5 ezer forint/nap 
összegre. Az ülésen elfogadták 

többek között a 2023-as évre 
vonatkozó munkarendet, az 
idei költségvetési rendeletet 
és az óvoda nyári karbantar-
tásával kapcsolatos napirendi 
pontot is.

WALZER PATRIK

Változások a képviselőtestületben
Új alpolgármestert választottak, új képviselő a testületben

Megválasztották a város új alpolgármesterének Keil Istvánt. Turi Lajos pol-
gármester eddigi munkássága, habitusa, előző választási eredményei alap-
ján is őt javasolta erre a tisztségre, a testület pedig egyhangúlag támogatta a 
javaslatát. 

HÁZHOZ MENŐ LOMTALANÍTÁS 

Értesítjük Tát Tisztelt lakosságát, hogy az NHSZ Vértes Vidéke 
Hulladékgazdálkodási Nonprofit Kft a továbbiakban a lomta-
lanítási tevékenységet HÁZHOZ MENŐ LOMTALANÍTÁS   for-
májában végzi Tát településen az érvényes hulladékszállítási 
szerződéssel rendelkező lakossági ügyfelek részére.

A házhoz menő lomtalanítás előzetes időpontfoglalást követően 
kérhető a 34/801-040-es telefonszámon, vagy az ugyfelszolgalat.
vertesvideke@nhsz.hu e-mail címen.

A bejelentéshez szükséges adatok:
• név, cím
• elérhetőség (telefonszám)

Az adott évben ki nem használt alkalmak száma a következő 
évbe nem vihető át.

Lomtalanításba tartozó anyagok: a háztartásokban képző-
dött, de a rendszeres hulladékszállításra használatos gyűjtő-
edényekben el nem helyezhető feleslegessé vált hulladék (pl. 

bútor, szőnyeg). A kis darabos lomhulladékokat a szétszóródás 
megakadályozása érdekében kérjük bezsákolni. Ingatlanonként 
maximum 2 m3 lom helyezhető ki.
Nem tartozik a lomtalanítás anyagai közé: veszélyes hulladék 
(pl. akkumulátor, üveggyapot, festék, hígító), elektronikai hul-
ladék (pl. TV, hűtő, mosógép), gumiabroncs, építési-bontási tör-
melék, zöldhulladék, kommunális hulladék, szelektív hulladék, 
kézi erővel nem rakodható túlsúlyos, túlméretes lomhulladék.

Kérjük a Tisztelt Lakosságot, hogy az elszállítandó lomot az 
ügyfélszolgálatunkkal leegyeztetett gyűjtés napján legkésőbb 
reggel 6 óráig helyezzék el az ingatlanok elé oly módon, hogy az 
tehergépjárművel megközelíthető legyen, és gyalogos, valamint 
járműforgalmat ne akadályozzon.

További információkkal ügyfélszolgálatunk az ugyfelszolgalat.
vertesvideke@nhsz.hu e-mail címen, a 34/801-040-es telefon-
számon, valamint a Tatabánya, Erdész utca E. ügyfélszolgálati 
irodánkban személyesen áll rendelkezésére.
Segítő közreműködésüket előre is kérjük és köszönjük.

NHSZ VÉRTES VIDÉKE Hulladékgazdálkodási Nonprofit Kft.
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A település legjelentősebb és 
legsürgősebben kezelni kívánt 
problémagócát a csapadékvíz 
elvezetés területén a Kertváros 
településrész jelenti. A szikkasz-
tóárkok átlagos időjárás mellett 
betöltik funkciójukat, de magas 
dunai vízállás és csapadékos 
időjárás mellett a megnöveke-
dett talajszint miatt már nem 
működnek megfelelően.

A projekt ezt a problémát 
kívánja orvosolni, és a Kertvá-
ros városrész csapadékvíz kiön-
tésektől veszélyeztetett utcáiban 
kiépíteni az esővíz rendezett 
elvezetéséhez szükséges infra-
struktúrát. A beruházás meg-
valósításának eredményeként a 
víztoronytól a Buseck sétányon, 
majd a Móricz Zsigmond utcán 

át a Mátyás király utca és a Gor-
kij fasor közötti kis közön keresz-
tül jut el a csapadék a Bajnai út 
melletti ligetben létrehozandó 
záportározó medencébe, majd 
az Únyi patak vízgyűjtőjébe.

Az Önkormányzat 2022 júni-
usban kapta meg a jogerős 
vízjogi engedélyt a beruházás 
megvalósításához. A kivitelezési 
munkák 2022 novemberben kez-
dődtek meg, miután az Önkor-
mányzat sikeresen lefolytatta a 
közbeszerzési eljárást. A Buseck 
sétánytól a Mátyás király közig 
tartó csapadékcsatorna építése a 
Széles-Út Hungária Kft. feladata, 
míg a Mátyás király köztől a csa-
padékvíz befogadójáig tartó csa-
torna építését a 4-ÉPV Kft. végzi. 
A kivitelezőknek a szerződésük 
szerint legkésőbb 2023.03.16.-ig 
kell befejezniük az építési mun-
kákat. Mindkét kivitelező elérte 
már a 80% feletti készültségi 
fokot, tehát a beruházás az elő-
zetes ütemterveknek megfele-
lően halad előre, és határidőre 
el is készül. Az építési munkák 
tehát hamarosan befejeződnek, 
míg a teljes projekt 2023.05.31-ig 
zárul le.

Az Önkormányzat a létre-
hozott záportározó medence 
tovább építését tervezi. A TOP 
Plusz-1.2.1-21 kódszámú Élhető 
települések című felhívásra a 
város pályázatot nyújtott „Tát 
zöld-hálózat fejlesztési program 
II. ütem” címmel. A pályázat 
támogatásban részesült. 

A támogatás keretében a 
záportározó medence és kör-
nyezetének tovább építése is 
megvalósul. 

IVÁN ZOLTÁN
PROJEKTMANAGER

Csapadékvíz elvezetés fejlesztése
Tájékoztató a Tát-kertvárosi projekt aktuális helyzetéről

Tát Város Önkormányzata 386 MFt EU-s forrásból származó támogatást nyert 
el a város csapadékvíz elvezető hálózatának fejlesztésére a TOP-2.1.3-16-
KO1-2021-00030 azonosítószámú projekt keretében. A beruházás célja a vá-
ros csapadékvíz elvezető hálózatának fejlesztése, Tát fejlesztéssel érintett 
részén a rendkívüli időjárási helyzetek idején kialakuló havária helyzetek szá-
mának jelentős csökkentése.
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A csapadékvíz 
értékes
A z éghajlat változásának 
mindannyiunk által érzé-
kelhető hatása a szélsőséges 
időjárási helyzetek, a hosszú, 
forró és száraz időszakok és az 
intenzív csapadékesemények 
előfordulási gyakoriságának 
növekedése. Ez egyre kedve-
zőtlenebb hatással van a váro-
si közterületi és magánterületi 
növényzet természetes vízellá-
tottságára, amit jobb híján az 
ivóvíz öntözési célú felhasz-
nálásával mérsékelünk. Ez 
azonban ésszerűtlen és nem 
fenntartható módja az éghajlat 
változásához való alkalmazko-
dásnak, ha figyelembe vesszük, 
hogy viszonylag egyszerű és 
olcsó módon növelni tudjuk a 
csapadékvíz felhasználásának 
mértékét az ingatlanunkon. 
A minél gyorsabb elvezetés 
helyett gazdálkodjunk, azaz 
hasznosítsuk a csapadékvizet. 
Ennek a jogszabályi feltételei 
adottak. (*1)

Hogyan 
gazdálkodjunk a 
csapadékvízzel?
A gazdálkodás első lépése a fel-
tételek megteremtése. Ebben 
első helyen szerepel a vízzá-
róan burkolt, lebetonozott, 
vagy térkővel hézagmentesen 
fedett területeken a talajba szi-
várgás lehetőségének biztosí-
tása érdekében az ilyen felüle-
tek arányának a csökkentése. 
Második lépés a csapadékvíz 
ingatlanon belüli lefolyási 
útvonalának helyes kialakítá-
sa. Ez azt jelenti, hogy minden 

burkolt felületről lefolyó vizet, 
tehát a tetővizet és a kocsibe-
álló vizét vezessük a kert zöld 
felületére, ne pedig közvetle-
nül a közterületre, a közterü-
leti csatornába. Ezzel az éven-
te lehulló csapadéknak akár 
az 40-60%-át is vissza tudjuk 
tartani az ingatlan talajában. 
A visszatartás mértéke annál 
nagyobb, minél jobb a talaj 
beszivárogtató képessége. 
Agyagos talajnál a legrosszabb, 
homok talajnál a legjobb. Az 
intenzívebb csapadékoknál a 
visszatartást csak úgy tudjuk 
fokozni, ha a lefolyási útvo-
nalban tárolóteret alakítunk 
ki, amibe legalább a tetővizet 
bevezetjük. A tárolótér több-
féle kialakítású lehet: 1. egy-
szerű terepmélyedés, amiből 
a víz hosszabb időn keresztül 
be tud a talajba szivárogni. 2. 
vízzáróan burkolt terepmélye-
dés (kerti tó), amelynél a tóból 
túlfolyó vizet a zöldfelületre 
vezetjük. 3. az eresz ejtőcsöve 
alá elhelyezett tartály, eset-
leg. 4. a felszín alá süllyesztett 

tartály. A 3. és 4. megoldás 
lehetővé teszi, hogy a felfogott 
vizet a talaj nedvességtartal-
mának növelése mellett egyéb 
célokra is hasznosítsuk (szobai 
növények locsolása, takarítás, 
kocsimosás). A tartály mérete 
a tetőfelület nagyságától függ, 
célszerűen tető négyzetméte-
renként 5-10 liter. Ha az épület-
ben térszín alatti helyiségek is 
vannak, a szikkasztást a falak 
külső síkjától legalább 3 m-re 
alakítsuk ki.

Mit ne tegyünk a 
csapadékvízzel?
Ne vezessük be a csapadékvizet 
a szennyvízcsatorna hálózatba! 
(*2) Mi történik, ha az esővíz a 
szennyvízcsatorna hálózatba 
jut? Nagyobb esőzésekkor a 
csatornarendszer nem bírja el 
a megnövekedett terhelést, a 
hálózat egyes részei túltelítőd-
nek, a szennyvíz és csapadék-
víz keveréke kilép és elárasztja 
a közterületeket. A talajszint 

alatt lévő épületrészek elönté-
se sok esetben jelentős vagyoni 
kárral jár, emellett a fertőzés-
veszély komoly kockázatával 
is számolni kell. A szennyező-
dő épületrészek helyreállítási 
költsége és a kellemetlensé-
gekből adódó nem vagyoni kár 
is számottevő lehet. Károkkal 
kell számolni a szennyvíztisz-
tító telepen is, ahol a túlter-
helés rontja a telep tisztítási 
hatásfokát, ami alkalmanként 
csak egy-két héten belül állít-
ható helyre. Ezalatt az idő alatt 
a tisztított szennyvíz befoga-
dójának vízminősége romlik, 
természeti értékeink károsul-
nak. A szabálytalan csapadék-
víz rákötések a szolgáltatónak 
minden esetben többletkiadást 
jelentenek, ami kihatással van 
a szolgáltatás minőségére és a 
szennyvízdíj mértékére, ezál-
tal, közvetetten a szolgáltatást 
szabályosan igénybe vevő többi 
felhasználóra is.

Megértésüket és segítő együtt-
működésüket előre is köszönjük!

*1  Az országos településrendezési és építési követelményekről szóló 253/1997.(XII.20.) Kormányrendelet (OTÉK) 47. § (8) és (9) bekezdése 
úgy rendelkezik, hogy a telek, terület csapadékvíz-elvezetési rendszerét úgy kell kialakítani, hogy a víz a terepen és az építményekben, 
továbbá a szomszédos telkeken és építményekben, valamint a közterületen kárt (átázást, kimosódást, korróziót stb.) ne okozzon, és 
a rendeltetésszerű használatot ne akadályozza. A csapadékvíz a telken belül elszivárogtatható, ha az a telek és a szomszédos telkek, 
továbbá építmények állékonyságát és rendeltetésszerű használatát nem veszélyezteti.

*2  A csapadékvíz összegyűjtése és elvezetése a szennyvízhálózattól teljesen elkülönítve történhet. Az 58/2013-(II.27.) kormányrendelet 
85. § (5) értelmében a szennyvízelvezető hálózatba csapadékvíz bevezetése tilos.

Mi a teendő az ingatlanon 
belüli csapadékvízzel?
Hogyan gazdálkodjunk és mit ne tegyünk az 
ingatlanon belüli csapadékvízzel

Városunkban elkészült az átfogó csapadékvíz elvezetési rendszer kiviteli ter-
ve, és folyamatban van a  rendszer kivitelezése is. Mint ismert, egy több év-
tizedes problémáról van szó, amelynek kezelése mindannyiunk közös érdeke, 
és amely a tervezés és szakszerű kivitelezés mellett a lakosság széles körű 
együttműködését is szükségessé teszi. Városunkban nemcsak a közterületre 
lehulló csapadékvíz mennyisége okoz időszakosan gondot, hanem ezzel pár-
huzamosan a magántulajdonú ingatlanokról az utcára kiengedett csapadékvíz 
is. Ennek a problémának a megoldása közös feladatunk.



6     X X X I V .  É V F O L Y A M  1 .  S Z Á M

Táti Walzer 2 0 2 3  H ú s v é t

A jelenleg Esztergomban élő 
Keil István tősgyökeres táti 
sváb családba született, szülei 
és nagyszülei is a településen 
éltek. Édesanyja a helyi tanács-
házán volt anyakönyvvezető, 
édesapja Dorogon dolgozott 
tehergépkocsi vezetőként. 
Máig emlékszik arra, hogy 
apai nagymamája csak törte a 
magyar nyelvet, a mise után a 
templom előtt is rendre svábul 
beszélgetett az asszonyokkal.

– A településen sok Keil veze-
téknevű ember él, őket különbö-
ző jelzőkkel lehet megkülönböz-
tetni egymástól. Én az Árpád 
utca rövid részében nőttem fel, 
az apai nagyszüleimet „szállo-
dás Keileknek” hívták, mert az 
Árpád utca és a Mogyorósi út 
sarkán volt egy vendéglátóhe-
lyük – mondta.

Keil Istvánnak mindkét 
nagypapája iparos volt, apai 
nagyapját patkolókovácsként 
ismerték a településen. Anyai 
nagyapja asztalosként, mel-
lette pedig méhészként is dol-
gozott – az ő fiúági leszárma-
zottai máig tovább vitték ezt a 
szakmát –, rengeteget járt nála 
a műhelyben. 

– Unokaöcsémmel gyerekként 
gyakran betértünk a műhelybe 
és nem értettük, hogy miért 
mondták rá azt, hogy tánc-
terem. Később értettem meg, 
hogy az a helyiség a szállodás 
időszak alatt táncteremként 
funkcionált, ott kapcsolódtak 
ki a vendégek – mondta.

Általános iskolai tanulmá-
nyait Táton végezte, majd az 
esztergomi Dobó Katalin Gim-
náziumban tanult tovább. Ezu-
tán a Győri Közlekedési és Táv-
közlési Műszaki Főiskolán híd-, 
út- és vasútépítő üzemmérnök 
diplomát szerzett.

– 1987-ben, a főiskola utol-
só évében megkeresett a hon-
védség, hogy menjek tanítani 
a szentendrei Kossuth Lajos 
Katonai Főiskolára. Három évig 
oktattam ott közlekedésépítés-
sel kapcsolatos tárgyakat, majd 
a rendszerváltás után megszűnt 
az intézetünk. Mindig is tetszett 
a rendőri, nyomozói szakma, 

ezért hivatásos katonatisztként 
átszereltem az Esztergomi Ren-
dőrkapitányságra – idézte fel.

Keil István végigjárta a 
beosztási ranglétrát: először 
vizsgáló volt, majd az idő előre-
haladtával fővizsgáló, nyomo-
zó, főnyomozó, alosztályveze-
tő-helyettes, alosztályvezető, 
majd bűnügyi osztályvezető 
lett.

– A kilencvenes években telje-
sen más volt a bűnözés struktú-
rája. Barátommal, Debreczeni 
István jelenlegi rendőrkapitány-
nyal sok betörést és vagyon elle-
ni erőszakos ügyeket oldottunk 

meg. Akkoriban még működtek 
a védelmi pénzek is, a bűnö-
zők betámadtak diszkókat, 
hogy eldöntsék, ki „védje” az 
adott helyet. Volt erre példa 
Tokod-Üveggyárban is, ahol egy 
hatalmas akció keretében 150 
rendőrrel, kommandósokkal 
léptünk közbe és 20 embert vit-
tünk el a helyszínről – említette.

Rengeteg autólopás is volt, 
sokan hamisították a külföld-
ről importált kocsik vámos 
papírjait. A nyugalmazott nyo-
mozó elmesélte, hogy amíg a 
régi Škodákat egy 10 filléressel 
is el lehetett indítani, el lehetett 
törni a kormányzárat, addig az 
újabb modelleknél már más 
trükköket vetettek be az elkö-
vetők. Kézre kerítésük érdeké-
ben olykor csapdaautókat is 
kihelyeztek, de sikerült azokat 
is elfogni, akik egy szomszédos 
telekről falbontás módszeré-
vel jutottak be egy esztergomi 
üzlet udvarára.

Aztán ahogy a kilencvenes 
évek vége felé egyre jobban 
megnyílt előttünk a világ, úgy 
terjedtek el a kábítószerek is 
Magyarországon. Keil István 
társaival együtt a különböző 
ügyek során marihuánától 
kezdve a heroinig bezárólag a 
drogok minden fajtájával talál-
kozott. 2004-ben több évnyi 
nyomozás után 150 millió 
forint piaci értékű kábítószert 
foglalt le a rendőrség Budapes-
ten. Abban az ügyben is fontos 
szerepet játszott az esztergomi 
nyomozócsoport, ugyanis az 
ügy felgöngyölítését Nyerge-
sújfaluban kezdték el.

– Rengeteget dolgoztunk 
eg yütt kommandósokkal , 
bevetési egységekkel. Így bizo-
nyítékot tudtunk szerezni a ter-
jesztéssel kapcsolatban és igye-
keztünk tetten érni a dílereket. 
Akkoriban Dömöstől Süttőig 
mindent, tehát a kábítószeres 
ügyek mellett az élet elleni bűn-
cselekményeket is nekünk kel-
lett megoldanunk – tette hozzá.

Bemutatjuk az új 
alpolgármestert
Januárban választotta meg a testület a volt 
nyomozót
A munkám során mindig törekedtem arra, hogy személyeskedés helyett a 
megoldást keressem – vallja Keil István, akit januárban Tát alpolgármesteré-
vé választottak. A nyugalmazott nyomozóval a rendőri hivatásról és az emlé-
kezetes ügyekről is beszélgettünk.
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Mesélt arról is, hogy évtize-
dekkel ezelőtt a rendőrségen 
más volt a helyzet, sokszor a 
hivatalos munkaidejük letelte 
után is bent maradtak dolgoz-
ni. Ha egy beosztottja estig 
bent tartózkodott, akkor ő is 
maradt, így akár segítséget is 
nyújthatott a kollégájának. 
Keil István arra is emlékszik,  
hogy egyszer 55 órát dolgozott 
egyhuzamban.

– 1996 környékén egy 17 éves 
fiatalember nitroglicerinből csi-
nált ketchupos üvegbe bombát, 
majd rá egy három hónapra 
időzített bombával felrobbantot-
ta a Budapest-Esztergom között 
közlekedő csuklós busz hátsó 
részét. A detonáció Pilisjászfalun 
következett be, szerencsére senki 
sem halt meg. Az elkövető egy 
héttel később három esztergomi 
vállalkozónak küldött levele-
ket, hogy helyezzenek el 200-
200 ezer forintot a Strázsa-he-
gyen, különben folytatni fogja a 
tömegközlekedési eszközök elle-
ni robbantásokat – idézte fel.

Budapestről kommandósok 
érkeztek, akik ellenőrizték a fia-
talember által megadott helyet 
és látták, hogy a gyeptégla alá 
rejtett dobozban egy bomba 
van. Ezután jött egy bomba-
szakértő, aki kivette a szerke-
zetet, viszont mivel kivették az 
eszközt, így megnőtt a lebukás 
veszélye. Ezért a kommandósok 
napokig a tettesre várva rejtőz-
tek a hegyen.

– A vállalkozók nem akar-
tak felmenni, ezért elkértük az 

autóikat. Egy budapesti smink-
mester az egyik kommandóst 
kisminkelte a vállalkozó min-
tájára és ugyanolyan ruhákat 
adtak rá. Ezután a kocsival 
felvitte a pénzt, letette a hely-
színen, de nem történt semmi. 
A következő napon ugyanez 
zajlott le egy másik beépített 
emberrel, akkor figyeltek fel 
a hegytetőn egy kerékpározó 
gyermekre. Harmadik nap 
ugyanez a fiatal nézte a gyep-
téglát, ebből már sejtették, 
hogy ő lehet az elkövető. Később 
kiderült, hogy Esztergom-Kert-
városban lakott és megtudtuk, 
hogy országos harmadik helye-
zett lett a kémiai tanulmányi 
verseny döntőjében – mesélte.

Keil István elmondta, hogy 
a rendőrkapitányság illeté-
kességi területén található 
települések  szinte minden 
utcájához van egy-egy emlé-
ke. Például tudja, hogy hol 
volt betörés, hol lakott egy-egy 
bűnöző vagy éppen hol történt 
emberölés. A 2000-res években 
mélyen megrázta Esztergomot 
a Vaskapu-hegyi gyilkosság, 
a részletekre máig pontosan 
emlékszik. A társával a fákba 
és nadrágszíjba kapaszkodva 
ereszkedtek le a szakadékos 
domboldalon található holt-
testhez. Az elkövető végül 
másnap került rendőrkézre, 
aki mindent beismert. 

– Amire országos szinten volt 
példa, abból általában Eszter-
gomban mindig minden meg-
történt. Ez Budapest és a határ 
közelségével is magyarázható, 

de azzal is, hogy iparoso-
dott a térség és sok a fiatal 
– magyarázta.

A nyugalmazott nyomozó 
elmesélte, hogy a kilencvenes 
években volt egy bűnöző, aki 
gyakran kéregetett sekrestyé-
ken, térségünk plébániáin is 
többször megfordult. 1995-ben 
ő volt az, aki társaival együtt 
kirabolt és megölt Törökbá-
linton egy papot. Az elkövető 
akkor hosszú évekre börtönbe 
került, majd 2019-ben a táti 
plébániára csengetett be, ahol 
a gyónás után megtámadta és 
kirabolta az atyát. Mivel Keil 
István a korábbi ügyekben is 
nyomozott, így javasolta, hogy 
vegyék elő a büntetett előéletű 
személy aktáit. Az elköveté-
si módszer alapján kiderült, 
hogy ki volt az elkövető. 

A nyomozó 2007-ben, 25 
évnyi szolgálati idő után nyug-
díjba vonult, igaz manapság is 
gyakran segíti korábbi társa-
it. Kezdetben nem hitte, hogy 
van élet a rendőrségen kívül 
és azt sem gondolta, hogy 
egyszer politikus lesz. Felké-
rés alapján indult el a 2014-es 
önkormányzati választáson, 
ahol képviselői mandátumot 
szerzett. 2019-ben újra bizal-
mat szavaztak neki a lako-
sok, idén januárban pedig őt 
választotta meg a testület Tát 
új alpolgármesterévé.

– A rendőrséghez hasonló-
an a képviselőség is egy hiva-
tás, ahol ugyanúgy oda kell 
tenni magunkat és arra kell 

törekednünk, hogy kellőkép-
pen szolgáljuk a lakosságot – 
mondta, majd hozzátette: van-
nak, akik felhívják és tanácsot 
kérnek tőle, ő pedig igyekszik 
maradéktalanul segíteni nekik.

Úgy véli, hogy a település 
fejlődés szempontjából jó 
ütemben halad előre, melyben 
Kozlik Zsolt jegyző és a pol-
gármesteri hivatal munkatár-
sai oroszlánrészt vállnak. Jó 
munkakapcsolatot ápol Turi 
Lajos polgármesterrel is, aki 
szintén elhivatottan szolgálja 
a várost. 

– Nincs tartozása a városnak, 
addig nyújtózkodunk, amíg 
a takarónk ér. Folyamatosan 
vannak terveink, melyeket 
fokozatosan, lehetőségeink-
hez mérten valósítunk meg. Jó 
lenne, ha a jövőben épülhetne 
egy sportcsarnok, illetve ha ki 
lehetne kotorni és rendbe lehet-
ne tenni a Kis-Dunát. Minde-
mellett az a legfontosabb, hogy 
mindenki érezze jól magát a 
településen – zárta gondolatát.

A jövővel kapcsolatban 
annyit elárult, amíg hozzá 
tud tenni ahhoz, hogy előre 
haladjon a település szekere, 
addig szeretne képviselőként 
és alpolgármesterként dol-
gozni. Elégedett mindazzal, 
amit a munkájában elért és 
másoknak is azt tanácsol-
ja, hogy élvezzék az életet és 
kizárólag csak úgy jussanak 
előrébb, hogy azzal másoknak 
nem okozzanak károkat.

WALCZER PATRIK

Nagy álma az El Camino
Keil István egykor futballozott a táti korosztályos csapatokban, egy barátjával közösen vezették a helyi fiatalok klubhelyiségét. Szép 

emlék számára, hogy szerepelt Tát 800 éves fennállására rendezett műsorban, melyet Kátai Ferenc korábbi polgármester és Kátai 
Ferencné korábbi kultúrház igazgató állított össze.

Felesége a rendőrségen dolgozik, négy gyermekük született. Anna a legidősebb, ő Írországban, míg Réka lakberendezőként Buda-
pesten dolgozik. Elíz és István a Dobó Katalin Gimnázium tanulói.

Szeret túrázni, nagy álma a spanyolországi Szent Jakab-zarándokút (El Camino) teljesítése is. Barátaival ismertebb magyar és 
külföldi rockbandák európai koncertjeire is ellátogatnak.
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A kereszténység legnagyobb 
ünnepére, Jézus Krisztus szen-
vedésének és feltámadásának 
megünneplésére készülünk. 
Mindannyian magunkban hor-
dozzuk a gyerekkori, a fiatalkori 
emlékeket a különböző ünne-
pekről. Olyan jó lenne, hogyha 
össze tudnánk kapcsolni a mos-
tani hitünkkel, amely kapcsolat 
egymással és Istennel.

A nagyböjt abban akar segí-
teni, hogy találjuk meg önma-
gunkat és Isten is megtaláljon 
bennünket. Nagyon sokan 
igyekszünk is a húsvét ünne-
pére való felkészülésben, mert 
érezzük, hogy szükségünk van 
a hitünk megerősítésére. Érde-
mes  visszatekintenünk húsvét 
ünnepének eredetére. Az egész 
ószövetségi kinyilatkoztatásnak 

a csúcsa Jézus feltámadása 
vagyis a Húsvét. A zsidóság 
ma is arra emlékezik, hogy 
Isten megszabadította népü-
ket az egyiptomi rabszolga-
ságból. Vagyis Istenről az első 
nagy tapasztalat a szabadítás. 
Valójában Jézus szenvedése és 
feltámadása is számukra hívő 
embernek a szabadulás lehe-
tőségét hozta el. Mondhatja 
valaki, hogy milyen szabadu-
lásról beszélünk, hát mi sza-
badok vagyunk: utazhatunk, 
azt vásárolhatunk meg, amit 
szeretnénk, stb. 

De fájóan látjuk magunk-
ban vagy a környezetünkben 
a káros szenvedélyekben élő 
embertársaink rabságát: az 
alkoholisták, a dohányosok, 
a kábítószeresek, az erkölcsi 

kicsapongók… Húsvét azt hir-
deti, hogy Istennél teljes a sza-
badulás. Jézus már szenvedése 
előtt így bátorít: „ A világban 
üldözést szenvedtek, de bízza-
tok, mert legyőztem a világot.” 
(Jn, 16,33). Kérdezhetjük, hogy 
mi igazolja Jézus feltámadá-
sát? Az első tanú az üres sír, 
utána jött a Feltámadottal való 
találkozás. Valójában pünkösd 
után a Szentlélek kiáradásakor 
részesülnek a tanítványok a 
lelki megerősödésben és vilá-
gosodásban. Így kezdődött el 
az Egyház növekedése, hogy 
ebben a közösségben találkoz-
zunk, egységben éljünk Isten 
szentháromságos szereteté-
vel. Már több mint másfél éve, 
hogy Ferenc pápa meghirdette 
a Szinodális utat, amely idén 

ősszel a Vatikánban egy nagy 
tanácskozásban megbeszélik 
a tapasztalatokat. A szinodális 
út együtt járást, gondolkodást 
és cselekvést jelent. Ezt idáig is 
tudtuk, de a Szentatya meghív, 
hogy még inkább tudatosítsuk 
magunkban az együttműködés 
fontosságát.

Mi is igyekszünk gyakorol-
ni itt helyi szinten. Ugyanis az 
idén június 3-án szombaton, 
Táton szervezzük meg a kör-
nyékbeli hittanosgyerekeknek a 
hittanos versenyt. Fontos, hogy 
a gyerekek hitbeli ismeretekben 
gazdagodjanak és átéljék közös-
ségi élményt.

A mai világban, amikor látjuk 
a békétlenséget, a gonosz erő-
ket különösen szükségünk van 
Jézus feltámadásában vetett 
hitre. Amit meg tehetünk, hogy 
magunkban és a környezetünk-
ben  a szeretet munkatársai 
legyünk. 

Ehhez kívánok a Kedves 
Olvasóknak, kitartást a hitben 
és lelki erőt, hogy a környe-
zetünkben az egység építői 
lehessünk.

Mi lehet húsvét üzenete ma?
Szőcs László atya gondolatai

Amíg a Földön élünk, mindig készülünk valamire, mert az idő megajándékoz 
családi és egyházi ünnepekkel. A mai felgyorsult világunkban törekednünk 
kell az ünnepek megtartására, mert ez lehetőség az egymással való találko-
zásra is. Most amikor ezeket a sorokat írom, nagyböjt elején vagyunk.

A Táti Mindenszentek Plébá-
nián a 2022-es év folyamán az 
új egyháztestület választása 

megtörtént. 2022. februárjában 
Szőcs László plébános kiírta az 
egyháztestületi választást. 

A választást két lépcsős for-
mában bonyolítottuk le. Febru-
ártól májusig volt lehetőségük a 
híveknek jelölni azokat, akiket a 
testület soraiban szerettek vol-
na látni.

A választás második fordu-
lója októberben került meg-
tartásra. Ekkor 14 jelölt közül 
választhatták meg az egyház-
közösség nagykorú hívei a 12 
tagú testület tagjait. A megvá-
lasztott, delegált és póttagok 
2022. november 27-én tettek 
esküt.

A választás végleges eredmé-
nye szerint a testület válasz-
tott tagja lett: Aubéli Józsefné, 
Bárány Levente, Dlabik János-
né, Drahos László, Dr. Hor-
váth Sándor, Kovács Aranka, 
Kovácsné Schmidt Katalin, 
Dr. Mosonyi Anna, Pédl József, 
Rózsahegyi László, Szabó 
Tihamér és Szepessy Dániel. A 
testület tagja hivatalból Szőcs 

László plébános és Pédl Már-
ton kántor. A testületbe Szőcs 
László plébános delegálta Dr. 
Hegedűs Andrást. A testület 
póttagjai Galba István és Lévai 
Adrián lettek. 

Az alapítóülés 2022. decem-
ber 13-án került megtartás-
ra. Az egyháztestület Kovács 
Arankát választotta elnökének. 
A testületen belül három mun-
kacsoportot kellett megala-
kítani az előírások szerint. A 
karitatív munkacsoport veze-
tője Kovácsné Schmidt Kata-
lin. A gazdasági munkacso-
portot Szabó Tihamér vezeti. 
A liturgikus munkacsoportot 
pedig Szepessy Dániel koor-
dinálja. A testület munkacso-
portjai gyorsabb megoldást 
eredményezhetnek a plébánia 
életének három legfontosabb 
témájában. 

SZEPESSY DÁNIEL
EGYHÁZTESTÜLETI KÉPVISELŐ

Egyháztestületi választás
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Enyedi Márton elnök köszön-
tője után beszámolt, hogy a  
– Tát Város Önkormányzata 
által elnyert – TOP-5.3.1-16-
KO1-2017-00004 kódszámú 
,,Hagyományokra Építő Közös-
ségfejlesztés: Bajót, Nyerges- 
újfalu, Tát” pályázaton belül, 
milyen projektek megvalósí-
tásában működött közre az 
alapítvány az elmúlt években. 
2021. évben: Nyitott Tájhá-
zak Napja, Sváb karácsonyi 
hag yomá nyok bemutatás 
2022. évben: Közösségi Piknik, 
Közösségi Növényültetés, Szt. 
Orbán Nap a Pincéknél.

Az ülés alkalmával Polgár-
mester Úr tájékoztatta a jelen-
lévőket a településünket érintő 
jelentősebb projektekről, hely-
történeti szempontból is fontos 
fejleményekről.

Szabó József tájékoztatott 
bennünket a Kántorház törté-
netéről és állapotáról.

Kostyál János kért segítséget 
a Tájháznál tartandó gyermek-
programokhoz, melyet öröm-
mel támogattunk.

Kátai Tamás felhívta figyel-
münket a Falumúzeumnál 
esedékes halaszthatatlan, és 
halasztható munkálatokra, 
melyek részleteiről egy későbbi 
időpontban fogunk egyeztetni.

Szenes Lajos pedig bölcsessé-
gével, előre mutató gondolatai-
val segítette a felelős döntéseink 
meghozatalát.

Végül az utolsó napirendi 
pont keretein belül megvitattuk 

a SZJA 1% felhasználásával kap-
csolatos terveket. 

Az előző kuratóriumi ülé-
sünkön megállapodtunk a 
Napköziotthonos Óvoda és 
a Porcelánbaba Klub támo-
gatásáról. Szeretnénk, ha a 
jövőben minden évben két 
alapítvánnyal nem rendelkező 
TÁTI civil szervezetet tudnánk 
támogatni lehetőségekhez és 
igényekhez mérten. Ennek 
jegyében idén a Férfikórusnak 
és az Asszonykórusnak tudunk 
50-50 ezer forint támogatást 
biztosítani.

Ezúton szeretnénk megkö-
szönni mindenkinek a munká-
ját, fáradozását alapítványon 
belül és azon kívül is! Köszön-
jük az Önkormányzat anyagi és 
technikai támogatását! Köszön-
jük Hámos László technikai, és 
szellemi segítségét! Továbbá 
szeretnénk megköszönni Vörös 
Ferenc e.v. anyagi támogatá-
sát, és a Személyi Jövedelem 
Adó felajánlásokat! Továbbra 
is célunk, hogy a TÁTI ADÓ 
TÁTON MARADJON, ÉS ABBÓL 
VÁROSUNK GYARAPODJON!

ENYEDI MÁRTON ELNÖK

Táti Helytörténeti Értékmentő 
Alapítvány hírei
A 2023-as feladatai, támogatások

A napirendi pontok között szerepelt a 2023. évi feladatok, tervek és az SZJA 1 
% felhasználással kapcsolatos tervek megvitatása is.

Egész csinos lett ez a Tátika 
tér. Majdhogynem boldogan 
ejti útba az ember. Szinte vár-
ja, hogy megpillanthassa. Fél 
utcahossznyira lakom tőle. 
Nem egy giga méretű utca az 
én utcám, gyorsan megtehető 
az a kb 100 méter a házamtól az 
utcasarokig. Az utcából - még az 
utolsó métereken is - nem sok 
minden látszik a térből. Csak 
sejlik valami. Ott a sarkon hul-
lik le a lepel. "Lepej le hupp!" - 
mondotta volt Ferenc Jóska csá-
szárunk is egy magyarországi 
műátadáson. Pedig csak annyit 
akart mondani a felség, hogy: 
"Lepel, hullj le!" Ej, ez a fránya 
magyar nyelv, miféle kellemet-
lenségekbe képes belevinni az 
emberfiát. 

Megérkezem az utcavégre és 
lehullik a lepel. Elémtárul a tér. 
A messzeségben a Gete csúcsa 
kéklik. Mindegy, hogy aktuáli-
san éppen milyen az időjárás, 
esik-e vagy sem, borús az ég 
vagy süt a Nap, fúj a szél vagy 
szélcsend van, - a tér szép. Az 
egymást keresztező két járda, a 
pázsit, a fenyőfák, a padok szép 

összhangot alkotnak. Akárhon-
nan nézem, a Vörösmarty utcá-
ból, a patak felől, a főútról, az 
áruház udvaráról, - a tér szép. 

Mi volt itt még nemrég?  Sár- 
tenger. Gidrekben-gödrökben 

buszok ácsorogtak éjjelente, 
egyik erre dőlt, a másik arra. És 
most? Szemet és szívet-lelket 
gyönyörködtető a látvány. Ott a 
Spar, a papírbolt, az étterem, a 
cukrászda, és a cukrászdában 

ott a fincsi csokis torta. Piaco-
zók is vannak időnként a téren. 

Nem túlzás, amit mondok. 
Igazat mondok. Város lettünk. 
Nem csak a Tátika téren, hanem 
szerte a városban.

Egész csinos lett ez a Tátika tér
Milinszki Márton írása
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Karcsi bácsi jó puha fotellel 
kínálja a vendéget, ő maga 
azonban egy magasabb szék-
re ül, hogy könnyebb legyen 
később az ülőhelyzetből való 
fölemelkedés. Jó egészségnek 
örvend, de a dereka már nem 

a régi. Felesége, Margit apró 
süteménnyel, teával kínál. A 
süteményes tányért s a teáscsé-
szét kiteszi a nappali szoba asz-
talára, a hímzett fehér terítőre. 
Margit néni egy szerencsétlen 
elesés következtében kézsérü-
lést szenvedett, de már jobban 
van. Pozsonyi Karcsi bácsiék az 
Esztergomi úton laknak. For-
galmas az út és szinte mindig 
szélfútta. Most is fúj kint a szél. 
Amikor épült a ház, a mostani 
aszfaltút helyén köves út állt, 
amin túlnyomórészt lovasko-
csik közlekedtek. Az út túlol-
dalán a táti futballpálya. Kar-
csi bácsi valamikor, fiatalabb 
korában, nem kevés időt töltött 
ott. A 6o-as években tagja volt a 
táti futballklubnak. Mutat egy 
fényképet az akkori csapatról. 
Idősebb korában sportvezető 
is volt.

A Pruzsina család Morvaor-
szágból telepedett Tát környé-
kére még a Monarchia idején, itt 

vette föl a Pozsonyi nevet. Kar-
csi bácsiék négyen voltak test-
vérek: Erzsébet, István, Károly 
és Ferenc.

Karcsi bácsinak eleven emlé-
kei vannak arról az időszakról, 
amikor a második világháború 
elérte Tátot. Mint ministráns, 
ott volt a táti templomban az 
1944. Karácsonyán történt légi-
támadás idején. A házukat is 
találat érte ekkor, szerencsére 
nem sérült meg senki a házban 
tartózkodók közül. A Magtár 
utcában laktak, a mai Dobó 
István utcában. 

Pajtásaival akaratlanul is 
aktív részeseivé lettek a hábo-
rús eseményeknek. A Kis-Du-
na parton, az ún. liba legeltetőn 
találtak elhagyott német acél-
sisakokat, fegyvereket. Ezeket 
magukhoz vették és elkezdtek 
háborúsdit játszani. Egyszer-
csak ágyúlövedék csapódott 
be és robbant fel a közvetlen 
közelükben. Az ebedi oldalon 

állomásozó orosz csapatok 
kikémlelték őket, és tűz alá vet-
ték a "német harci egységet". 
Karcsi bácsiék azonnal mene-
külőre fogták, de ahogy rohan-
tak be a faluba, úgy potyogtak 
körülöttük a bombák. Végülis, 
az oroszoknak így sikerült kide-
ríteniük, hol ásták be magukat a 
német tüzérek (a vasút mögött), 
és el is űzték őket az állásaikból. 
A németek nagyon haragudtak 
a katonásdit játszó gyerekekre, 
azt hitték, diverzánsok. Karcsi 
bácsi 1946-ban a tokodi üvegy-
gyárban kezdett el dolgozni, 13 
évesen, mint üvegbehordó. Egy 
év után jelentkezett műszerész 
inasnak Rózsahegyi Józsefnél 
Táton. Három évre szerződtek, 
a műhely azonban két év után 
bezárt. A politikai körülmé-
nyek miatt nehéz volt akkori-
ban magántulajdonban lévő 
műhelyt fenntartani. A főnöke 
elbocsájtotta, de két év ipari 
iskola után is sikerült levizsgáz-
nia. Visszament az üveggyárba 
üvegbehordónak. Nemsokára 
fölvették az üveggyári szer-
számkészítői szakra, két éves 
szerződéssel, amit sikeresen el 
is végzett. Ezekután szerszám-
készítőként dolgozott az üveg- 
gyárban egészen a nyugdíjazá-
sáig. Több évtizedes munkája 
során számos kitüntetésben, 
dicséretben részesült. A "Kiváló 
Dolgozó" címet is vagy tíz alka-
lommal elnyerte. 

A Pozsonyi házaspár a mai 
napig szívesen és örömmel 
gondol vissza a kubai kikülde-
tésre. A magyar állam egy új 
üveggyárat épített Kubában, 
Havanna közelében. Ide ment 
ki több hónapra 1968-ban Kar-
csi bácsi segíteni az üveggyár 
beüzemelésében. Kubai fel-
kérésre 1972-ben újra kiment, 
de ezúttal már a családjával. A 
felesége, aki a lábatlani beton-
gyárban dolgozott, fizetés nél-
küli szabadságot kapott arra az 
időre, amíg a kubai kiküldetés 
tartott. Karcsi bácsi és Margit 
néni is lelkesedéssel beszél a 
kubai élményeikről: "A kubai 
sziget gyönyörű. Mindig nyár 

90. születésnap
Telis-tele emlékekkel

Pozsonyi Károly – Karcsi bácsi idén ünnepli 9o. születésnapját. Ez alkalomból 
látogattuk meg Tát-újtelepi otthonában, köszöntöttük fel és beszélgettünk, 
felidézve az eltelt évek emlékeit.
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van, minden zöld. Termények-
ben, természeti szépségekben 
rendkívül gazdag ország Kuba. 
A kubai emberek szegénység-
ben élnek, de jó kedélyűek, 
szívélyesek, és nagyon szeretik 
a zenét." Többhavi kinttartóz-
kodás után – noha a kubaiak 
szívesen látták őket és marasz-
talták – hazajöttek, mivel Karcsi 
bácsi szülei már idősek voltak 
és ápolásra szorultak. Pozso-
nyiék nappali szobája ma is 
tele van kubai emléktárgyak-
kal. A Táti Általános Iskolának 
is ajándékoztak a kubai tenger 
kincseiből: kagylókat, csillagot, 
cápafogat, preparált kiscápát, 
korallokat, rákokat. Ezek ma ki 
vannak helyezve az iskola folyo-
sójának vitrinjeiben.

A kubai gyár létesítési mun-
kálatainak levezényléséhez 
a tokodi Üveggyár kemence-
építő kőművest is küldött, a 
Tát-újtelepi Hollander József 
személyében.

A Pozsonyi házaspár vilá-
géletében nag y kedvelője 
volt a magyar népzenének és 
néptáncnak. Valamikor a táti 
néptánccsoport tagjai voltak 
mindketten. Régi szokás sze-
rint minden farsangkor három 
napot végigtáncoltak a táti 

táncosok, A mulatságok több 
helyszínen zajlottak: a Tölde- 
zsán-féle épületben (ott volt a 
kultúrház), a Kazella-féle ven-
déglőben és táncteremben, 
amiből utóbb mozi lett, vala-
mint Adolf Béla Árpád utcai 
vendéglőjében, ahol a későb-
biekben szociális otthont ala-
kítottak ki.

Karcsi bácsi közéleti tevé-
kenységet is folytatott. Közel 20 
évig tanácstag volt. Tevékenyen 
részt vállalt az újtelepi fejleszté-
sek irányításában.

Margit nénivel 64 éve háza-
sok. Ahogy ők mondják: "64 éve 
vagyunk együtt, jóban, rossz-
ban." Két gyermekük született: 
Csaba és Rita. Négy unokájuk 
van Márk, Milán, Sári és Zsófi, 
továbbá két dédunokájuk: Lili 
és Misi.

Karcsi bácsi 1991-ben vonult 
nyugdíjba, de a munkát telje-
sen nem hagyta abba. Egészen 
a közelmúltig vállalt otthoni 
munkában kerékpárszerelést. 
Czuth Zoltán, a "Zoli" kerék-
párjavító és árusító üzlet tulaj-
donosa is régebben többször 
kikérte Karcsi bácsi szakmai 
tanácsát bicikli javítás ügyben.

Mint természetkedvelők-
nek Karcsi bácsiéknak is volt a 

Gerecsében szőlőskertjük prés-
házzal. A ház a tokodi nagy-
völgy északi lankáján helyezke-
dett el. Szívesen időztek kinn a 
pincénél, sok kedves emlék fűzi 
őket a helyhez.

A 90. születésnapja alkal-
mából az ünnepelt Tát Város 

Önkormányzatától kapott egy 
szép ajándék csomagot, melyet 
Turi Lajos polgármester adott 
át, valamint egy oklevelet a 
magyar kormánytól, amely a 
szépkorúak iránti tiszteletet és 
hálát hivatott kifejezni.

MILINSZKI MÁRTON

Kérjük Önöket, hogy az adó-
bevallásuk elkészítésénél, az 
első 1 % felajánlására kedvez-
ményezettként valamelyik 
települési alapítványunkat 
jelöljék meg – amennyiben 
egyetértenek annak céljaival, 
tevékenységeivel – hiszen így 
közvetlenül a várost segítik 
forintjaikkal.

TÁTI HELY TÖRTÉ-
NETI ÉRTÉKMENTŐ 
ALAPÍTVÁNY

Adószáma: 19150268-1-11
A TÁTI ISKOLÁÉRT 
ALAPÍTVÁNY

Adószáma: 18605435-1-11
DUNA GERECSE TÁT 
SPORTEGYESÜLET

Adószáma:18877991-1-11
TÁTI NÉMET
NEZETISÉGI FÚVÓSZENE-
KARI EGYESÜLET

Adószáma: 18604568-1-11
TÁTI HORGÁSZ ÉS
KÖRNYEZETVÉDŐ 
EGYESÜLET

Adószáma: 18269507-1-11
LOVAG ALAPÍTVÁNY

Adószáma: 18615427-1-11

2023. február 23-án (csütörtökön) a közeledő nőnap alkalmából 
Tát Város Önkormányzata nevében Turi Lajos polgármester és 
Keil István alpolgármester köszöntötte a Táti Nyugdíjas Klub 
hölgy tagjait a Kultúrházban megtartott eseményen.

A rendezvényen fellépett a Táti Férfikórus is, akik jelképesen egy 
dalcsokorral köszöntötték a szépkorú táti hölgyeket, majd az estét 
közös énekléssel zárták.
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Ma is ugyanezt írnám Kati néni-
ről, és mégcsak nem is helyez-
ném múltidőbe a mondatokat. 
Miért tenném? Kati néni ugyan 
nincs már köztünk, de az emlé-
ke velünk él. Amilyen volt, 
olyan ő most is, ott fönn az ég 
honában, egy másik világban, 
egy számunkra láthatatlan, 

ám létező világban, ahol Istent 
és a mennyei valóságot már 
nem csupán a hitünk fényénél 
szemléljük. 

Baumann Katalin 1933-ban 
született. Szülőháza az az épü-
let, amely a szocializmus évtize-
deiben a táti „Vörös Csillag” TSZ 
épületeként volt ismert. Itt lakott 

12 éves koráig, 1945 nyaráig, 
édesapjával, Baumann Mihály-
lyal és édesanyjával, Baumann 
Mihályné, született Szabó Kata-
linnal. Bátyja, Baumann Lipót, 
a második világháború végén 
besorozott német katonaként 
internálóban halt meg Mára-
maros szigetén. 

1945 június 15-én egy rendőr 
puskával berontott Baumannék 
házába, és a lakhelyük azonna-
li elhagyására kényszerítette a 
család tagjait, akik éppen ara-
tásból érkeztek. Fegyverrel a 
kezében, fenyegetőzve és szit-
kozódva a szomszédos Han-
gya épületébe kísérte őket, a 
táncterembe, ami már akkorra 
megtelt a nap folyamán odate-
relt táti férfiakkal, nőkkel, gye-
rekekkel. Innen másnap inter-
nálótáborba vitték a foglyokat. A 
család szétszakadt. Az édesapát 
elvitték Kelet-Németországba, 
ahol bányamunkára fogták, az 
édesanya több pesti interná-
lótábort is megjárt, a kis Kata-
lint pedig az édesanyja egyik 
lánytestvére, Magda néni vette 
maga mellé. Két év után Katalin 
édesanyját sok szenvedés után 
kiengedték az internálóból, 
visszakerült Tátra, de mivel a 
házukat elkobozták, nem volt 
hol laknia. Magda néni őt is 
befogadta, ezért aztán Magda 
néni házát is konfiskálták. A ház 
lakóit átköltöztették egy másik 
családhoz. Katalin édesanyja 
csak nagyon nehezen kapott 
munkát a fatelítőn, mert az 

internálóból hazatérteket álta-
lában sehova se vették föl dol-
gozni. Hetente jelentkeznie kel-
lett. Csak annyit keresett, hogy 
a gyermekét el tudja tartani. Az 
édesapának sikerült átszöknie 
Nyugat-Németországba. Passau 
mellett telepedett le, ott dolgo-
zott, már szabad emberként, 11 
évig. Tizenegy év után enged-
ték haza a magyar hatóságok a 
lánya esküvőjére. 

Baumann Katalin Farkas 
Bélához ment feleségül, aki 
autószerelőként dolgozott 
Táton. A házasságukból két 
gyermek született: Katalin 
és Béla. Katalin születése óta 
mozgásszervi nehézségekkel 
küzdött és szellemi fogyatékkal 
élt. Kati néni otthon ápolta. Sok 
áldozatot követelt tőle lányá-
nak a gondozása, de szeretettel 
vállalta a feladatot, amit életfel-
adatnak tekintett. Az én lánya-
im is kiskorukban gyakran 
vendégeskedtek Kati néninél, és 
mesélték, milyen jókat lehetett 
Kati néni lányával társalogni,- 
sajátos módon, de mégis jól ki 
tudta magát fejezni, rajzokkal, 
leírt szavakkal, mosollyal, és 
még Kati néni villanyorgo-
náján is szépen, hibátlanul el 
tudott játszani dallamokat. 
Buzgón imádkozott, akárcsak 
az édesanyja.

Kati néni 1997 óta özvegyként 
élt. Innentől kezdve még több 
időt és energiát igényelt lányá-
nak a gondozása. 

Kati néni a maga egyszerű-
ségével rendkívüli személyiség 
volt. Gyermeki örömmel tudott 
élni. Nagyon jó kapcsolatterem-
tő képességgel rendelkezett. 
Nem önmagát helyezte előtérbe, 
szelíden próbálta átadni, amit 
jónak gondolt. Tudott dicsérni. 
A múltja ellenére nem kemé-
nyedett be. Nem panaszkodott. 
Mindent humorral próbált föl-
fogni, és szerette megnevettetni 
az embereket. Sokat dolgozott a 
kertben és kint a szőlőben. Örült 
az elvégzett munkának. Komo-
lyan őrizte a hagyományokat. 
Ez is biztonságot adott neki a 
bizonytalanságok közepette. 

Megemlékezés Kati néniről és 
lányáról
Elhunyt Farkas Béláné,  született Baumann Katalin, és leánya, 
Farkas Katalin

Hat évvel ezelőtt írtam le a következő sorokat egy újságcikkben: „Farkas Bélá-
né, Kati néni, tősgyökeres táti. Látszik ez a megjelenésén, gondolkodásán, be-
szédén, mert az erős helyi gyökerekkel rendelkező emberek általában hordoz-
nak magukban valami időtlen mosolygós nyugalmat. Kati néni arca mindig de-
rűs. Egész megjelenésével életörömet sugároz. Amikor szól, mélyen az ember 
szemébe néz. Mintha csak az égi szeretetre akarna emlékeztetni. A mennyei-
ekre. Az égi valóságra, melyhez ő szívből ragaszkodik, mert tudja, hogy a hű-
ség mindennél többet ér, és a fényt, a mennyeit, vinni kell, vinni és sugározni.”
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Számára a család volt az első, 
de társadalmi tevékenységeket 
is vállalt, egyházközségi kép-
viselőként, a német nemzeti-
ségi önkormányzat tagjaként, 
templomi imádságok szerve-
zőjeként, Karitász-tagként, és a 
Táti Polgári Kör összejövetele-
ire is eljárt. A karitász munkát 
különösen is fontosnak tartot-
ta. Ő mindig rendelkezésre állt. 
Vigyázott az unokákra, segíteni 
akart, és ezt alázattal tette.

Nem sokkal a Tátra költözé-
sünk után, 2000 környékén Kati 
nénit még hallottam az utcán, a 
templom előtt németül beszél-
ni egy vele körülbelül egyidős 
helybéli asszonnyal. Halkan, 
szinte suttogva beszéltek. Meg-
hatódva figyeltem a jelenetet, és 
eszembe jutott a szülőföldem. 
Ott ma sokfelé a magyar nyelvet 
beszélik halkan, suttogva.

Kiváló zenei hallással bírt. 
Gyönyörűen énekelt. Nagyon 
szép hangja volt még hajlott 
korában is. Harmonikázni is 
megtanult már fiatal lányként. 
Az első harmonikáját édesapjá-
tól kapta. A kottát nem ismerte, 
hallás után játszott. Hetvenötö-
dik születésnapjára fia, Béla egy 
meglepetés ünnepséget szerve-
zett, melyre Kati néni 15 lányko-
ri barátnője volt hivatalos. Béla 
számára is emlékezetes maradt 
ez az esemény, mert – és most őt 
idézem: ”Úgy csengett az ének 
az asszonyok ajkán édesanyám 
harmonikamuzsikájára, mint-
ha 16 éves lányok zengték volna 
a dalokat.”

Még a 80-as évek elején egy-
szer egy nagyon különleges 
megkeresés érkezett Farkasék 
részére. Az Esztergom-kert-
városi laktanyából üzent egy 
magasrangú orosz katonatiszt. 
Elmondása szerint, a háború 
idején, annak befejező szaka-
szában, Farkasék házában töl-
tött huzamosabb időt, lévén, 
hogy ott rendezkedett be az 
orosz hadiparancsnokság, arra 
az időre, amíg Tát környékén állt 
a front. Megüzente, hogy sze-
retné meglátogatni a családot, 
föleleveníteni a régi emlékeket. 

Nemet mondani a kérésre ter-
mészetesen nem lehetett, így 
Farkasék kénytelenek voltak 
vendégül látni a tisztet. Azok 
után, amit a háború után átélt, 
Kati nénit nem kis lelki próbaté-
tel elé állította az orosz katona-
tiszt megvendégelése. A vendég 
egy szamovárt (teafőzőt) hozott 
ajándékba. Kellemesen érez-
hette magát, mert később meg-
ismételte a vendégeskedést. Ez 
alkalommal sem feledkezett 
meg az ajándékozásról, másod-
jára egy harci amazont ábrázo-
ló bronzdomborművet adott át 
a családnak emlékül. Kati néni 
mindkét ajándéktárgyat meg-
őrizte, sőt a domborművet ki is 
helyezte a nappali szoba falára. 

Ideidézem Kati néni néhány 
gondolatát a már említett hat 
évvel ezelőtti újságcikkből: 
„Néha elgondolkodom azon, 
milyen különös is az élet. Min-
denünket elvettek, nincstelen-
né tettek, öt különböző helyen 
laktam, hánykolódva, ahol és 
amikor csak bírtak, belénk rúg-
tak, és mégis, nekünk ma több 
van, mint azoknak, akik vala-
mikor kisemmiztek bennünket. 
Az elszenvedett sérelmek elle-
nére, igyekszem nem haragud-
ni azokra, akik bántottak. Ha 
megdobnak kővel, dobd vissza 
kenyérrel – tartja a mondás. Az 
évek alatt megtapasztaltam, 
hogy Isten segítségével ez nem 
is lehetetlen.”

A hóvirág volt a kedvenc virá-
ga. A kertje minden tavasszal 
tele volt fehér hóvirággal, és 
ilyenkor még az utcán is nyíl-
tak Farkasék háza előtt. Az óvó-
nénik előszeretettel vitték az 
óvodásokat Kati néni házához, 
hogy megmutassák a gyerekek-
nek a tavasz első kerti hírnökét. 

Tavaly Karácsony előtt Kati 
néni és lánya, Katalin szinte 
egyidőben kerültek kórházba: 
Kati néni tüdőgyulladással, a 
lánya eszméletvesztéssel járó 
epilepsziás rohammal, és szív 
körüli érelmeszesedést is meg-
állapítottak nála. Ugyanabban 
az épületben feküdtek, Kati néni 
egy földszinti kórteremben, 

a lánya egy emelettel feljebb, 
úgy, hogy még a betegágyuk is 
majdnem egymás fölött volt. 
Farkas Katalin 60 éves korában 
Karácsony vigíliáján, december 

24-én hunyt el, az édesanya 
pedig néhány nappal később, 
január 2-án követte lányát az 
örökkévalóságba, 89 évesen.

MILINSZKI MÁRTON

Milinszki Márton:
Megúsztam egy gombóc fagylalt árán
 
Az utcánk alsó végén, a legutolsó házban lakott régen egy idős 

bácsi. Apró termetű emberke volt. Az utcán ritkán láttam, de az 
udvaron annál inkább. Tett-vett, járkált a ház körül napestig. Jól 
belátható volt az udvar, saroktelek lévén.

Nekem igen gyakran kilyukadt a biciklim kereke, és ez nem 
csak azért volt probléma, mert lyukas kerékkel használhatatlan 
a bicikli, hanem azért is, mert utáltam ragasztgatni a bicikligumit. 
Egyszer pont a bácsi háza előtt durrant szét a kerék. Ő is látta az 
esetet, tőle nem egész három méterre történt. Csak egy drótke-
rítés és egy árok választott el minket. 

– Most mi lesz? – nézett rám.
Az én fejemben is ugyanez a kérdés fogalmazódott meg. Most 

mi lesz?
– Hozd el holnap, beragasztom – mondta.
Előre is hálásan megköszöntem a jóságát, de hát azt tudtam, 

hogy ingyen munkát nem várhatok el tőle, megkérdeztem, meny-
nyibe fog kerülni. Egy kis gondolkodás után kimondta az árat: „Egy 
dinár”. Hű, ennek nagyon megörültem, ez körülbelül egy gom-
bóc fagylalt ára volt akkoriban. Megúszom a gumiragasztást egy 
gombóc fagylalt árán. Másnap reggeli után szépen végigtoltam a 
biciklit az utcán, jelentkeztem a bácsinál, mondtam, hogy hoztam 
a biciklit ragasztásra. „Jól van, hagyd itt, délután jöhetsz érte.”

Ebéd után nemsokkal meg is jelentem nála, a megbeszélteknek 
megfelelően. Végtére is, déli 12 óra után már délután van. Hozta a 
megjavított járgányt, kicsit megemelte, megpattogtatta a gumit, 
hogy én is lássam, milyen keményre föl van fújva. Átvettem a 
kerékpárt, odaadtam az egy dinárt, megköszöntem a segítsé-
get, aztán vidáman fölpattantam a biciklire, és száguldottam is 
hazafelé. Már majdnem félúton voltam, amikor hátrapillantottam. 
Mintha éreztem volna a hátamnak szegeződő tekintetet. Józsi 
bácsi ott állt az utca végén, és mosolyogva nézett utánam.
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BÖLCSŐDEI ELŐJEGYZÉS

Tisztelt Szülők!

Tájékoztatom Önöket, hogy a 2023/2024-es nevelési évre a 
bölcsődébe a 2023.április 25-től 2023. április 26-ig történik 
az előjegyzés.

Azoknak a szülőknek a jelentkezését várjuk, akiknek a gyerme-
ke 2023. június 1. és 2024.május 31. között betölti a 2. életévét.
A szülőnek, gondviselőnek lehetősége van az előjegyzést elek-
tronikus úton is beküldeni.

A honlapon (www.tatiovoda.hu)  feltüntetett dokumentumot 
kitöltve szíveskedjenek címünkre (2534 Tát, Móricz Zsigmond 
utca 1-3.) postai úton vagy e-mailben (tatiovoda@gmail.com ) 
megküldeni 2023. május 5-ig.

A személyes megjelenés előre egyeztetett időpontban történik.
A bejelentkezés az alábbi telefonszámon lehetséges: 
(06-33-445-149).

Az előjegyzéshez a következő dokumentumok szükségesek: 
születési anyakönyvi kivonat, lakcímkártya, TAJ kártya, a 
szülő személyi igazolványa.

SCHMIDT MARGIT INTÉZMÉNYVEZETŐ

ÓVODAI BEIRATKOZÁS

Tisztelt Szülők!

Tájékoztatom Önöket, hogy a 2023/2024- es nevelési évre intéz-
ményünkben 2023. május 8-tól 2023. május 9-ig történik az 
óvodai beiratkozás.

Be kell íratni minden gyermeket, aki 2023. augusztus 31-ig 
betölti a 3. életévét. Az óvoda felveheti azt a gyermeket is aki a 
3. életévét a felvételétől számított féléven belül betölti, feltéve, 
hogy minden a felvételi körzetben lakóhellyel ennek hiányá-
ban tartózkodási hellyel rendelkező 3 éves és annál idősebb 
gyermek óvodai felvételi kérelme teljesíthető.

A szülőnek, gondviselőnek lehetősége van elektronikus úton 
is eljárni. A honlapon ( www.tatiovoda.hu) feltüntetett doku-
mentumot kitöltve szíveskedjenek címünkre (2534 Tát, Móricz 
Zsigmond utca 1-3.) postai úton vagy e-mailben (tatiovoda@
gmail.com) megküldeni 2023.május 19.-ig.
A személyes megjelenés előre egyeztetett időpontban történik.
A bejelentkezés az alábbi telefonszámon lehetséges: 
(06-33-445-149).

A beiratkozáshoz a következő dokumentumok szükségesek: 
születési anyakönyvi kivonat, lakcímkártya, TAJ kártya, a 
szülő személyi igazolványa. 

SCHMIDT MARGIT INTÉZMÉNYVEZETŐ

Pótnagymama/
pótnagypapa szolgálat
Gyermekorvosként tapasztalom, hogy Táton több olyan kis-
gyermekes család él, ahol valamelyik szülő egyedülálló, nehéz 
helyzetben vannak a mindennapi feladatok ellátásában. Segí-
tésükre szerveznénk önkéntes pótnagymama/pótnagypapa 
szolgálatot.
Várjuk olyan tettre kész nyugdíjasok, vagy ráérő felnőttek jelent-
kezését, akiknek nincs unokájuk, vagy unokái távol/külföldön 
élnek, van erejük és idejük a nehéz helyzetben lévő gyermekes 
családokat segíteni ingyen. (Gyermekekre vigyázni, házimun-
kában segíteni, ill. amiben a családok segítséget kérnek)

Jelentkezésüket fogadja a táti Gyermekjóléti szolgálatnál (Tát, 
Móricz Zsigmond u. 1.) Grőblné Varga Mónika és Gula Kinga a 
33/445-801 és 30/2040567 telefonszámon munkaidőben (8-16 
óra között).

További tájékoztatást, információt a Gyermekjóléti Szolgálatnál 
adnak.

DR. MOSONYI ANNA
HÁZI GYERMEKORVOS

GÓLYAHÍR
2022. év vége óta született gyermekek, 
városunk legifjabb polgárai. 

Tarsoly Dániel és Kistót Bettina leánya, Szonja
Halász Tibor és Duriceková Kinga fia, Bence
Grünwald Viktor és Farkas Alexandra leánya, Léna
Török Nándor és Juhász Vivien fia, Nándor Milán
Bolvári Örs és Kiss Kitti fia, Bernát
Horváth György és Gulyás Marianna fia, Zente
Debreceni Dávid és Perényi Fruzsina leánya, Luca
Balázs-Bécsi László és Antalóczy Zsófia fia, Zalán
Müller Gergő és Sipos Nikolett iker fiai, Kristóf és László
Agárdi István és Villás Barbara leánya, Brigitta
Ladányi László és Merész Barbara leánya, Léna
Hurai Erik és Cannati Renáta iker fiai, Erik Zorán és Benett Mór
Kajári József és Szilágyi Irén leánya, Nikolett
Czuth Zoltán és Mező Nóra fia, Benjamin
Erdős Attila és Ádám Zita fia, Milán
Tóth Ádám és Ványa Henrietta fia, Nolen

2022. szeptemberi számból kimaradt:
Kukucska Péter és Markia Kornélia fia, Barnabás

Gratulálunk, és jó egészséget kívánunk!
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A kultúrházban megtartott 
koncert nyitányaként Bulhardt 
Vilmos alapító karmester táti 
szignálja, majd Pécsi József 
Centenáriumi indulója hang-
zott el, majd azután üdvözölték 
a meghívott vendégeket.

Elhangzott az is, hogy az idei 
esztendőben ünnepli a zene-
kar Bulhardt Vilmos születésé-
nek századik évfordulóját. Turi 
Lajos polgármester köszön-
tőjében hangsúlyozta, hogy a 
járvány éveiben és a mostani 
nehéz időben is az ember főként 
a harmóniát keresi, a zene pedig 
megnyugvást, kiteljesedést, fel-
oldódást vált ki belőlünk. Erős 
Gábor országgyűlési képvise-
lő elmondta, a táti közösség 
büszke lehet arra, hogy a tele-
pülés ilyen nívós együttest tud 
felmutatni. Popovics György, 
a vármegyei közgyűlés elnö-
ke kiemelte, hogy a zenekar 
rendkívüli módon hozzájárul 
a táti identitás ápolásához. A 
köszöntők után Szladik Tibor 
művészeti vezető vezényleté-
vel a zenészek eljátszották Rudi 
Seifert és Walter Greber egy-
velegét, az Alpenländer Stim-
mungsparade-t. Érdekesség 
volt, hogy Jay Bocook The Blues 
Brothers Revue című szerzemé-
nyére Reményi László vette át a 
karmesteri pálcát, aki a zene-
kar első trombitása, egyben az 
esztergomi zeneiskola trombi-
tatanára, igazgatóhelyettese 
is. A rendkívül jó hangulatú 
hangverseny végén a közön-
ség többször is visszatapsolta 
a zenészeket         WALZER PATRIK

Perceken át éltette a közönség a 
táti fúvószenekart
Csacsacsa, foxtrott és charleston stílusú dallamok is felcsendültek

Mintegy kétszázan élvezték január 15-én a Táti Német Nemzetiségi Fúvósze-
nekar újévi koncertjét,

Ezek a hangversenyek a táti 
Kultúrház kistermében kerül-
tek megrendezésre, illetve az 
általános iskola alsó tagoza-
tos épületében. Jó hangulatú, 

színvonalas előadásokat hall-
hattak a koncertre látogatók. 
Jelenleg a II. félévi tanszaki 
hangversenyek előkészületei 
zajlanak.

A zenét tanuló gyerekeknek 
több megyei művészeti iskola 
szervez versenyeket, programo-
kat a második félévben, ezekre 
már elkezdtük a felkészülést. 
Az elért eredményekről később 
fogunk beszámolni.   

Az elmúlt évekhez hasonló-
an idén is megrendezésre kerül 
a Nézz be hozzánk, a zeneisko-
lába! című programunk, ahol 
a különböző tanszakok mun-
kájába kaphatnak betekintést 

az érdeklődők. Megismerhetik 
tanárainkat és lehetőség szerint 
kipróbálhatják a hangszereket 
is. Bízunk benne, hogy minél 
többen eljönnek a rendezvénye-
inkre és kedvet kapnak a zene-
tanuláshoz, illetve a következő 
tanévben csatlakoznak tanuló-
ink közé. A beiratkozást május 
végén kezdjük és egészen július 
elejéig tart. Mindenkit sok sze-
retettel várunk! 
SCHRECK FERENC TANSZAKVEZETŐ

Zeneiskolai hírek
A zeneiskolában január végén zártuk az első fél-
évet. Nem tartottunk vizsgát, az évközi mun-
ka és a tanszaki koncertek alapján értékeltük 
növendékeinket. 
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Már a téli szünetben elkezdő-
dött a várakozótermünk felújí-
tása, mely a szünet utáni első 
tanítási napon már frissen lak-
kozva, a maga varázsával vár-
ta az ott pihenni vagy éppen 
mozogni vágyókat. A kivitelezés 
nem jöhetett volna létre önkor-
mányzati és szülői támogatás 
nélkül, illetve Vámosi Ferenc 
szakszerű munkavégzése nél-
kül. Ezúton szeretnénk hálán-
kat kifejezni feléjük. Hálával 
tartozunk még Pappné Bugyik 
Kittinek is, aki mandalafestmé-
nyével még harmonikusabbá 
varázsolta a helységet.

Vidra Viktor kezdeményezé-
sének és az újabb támogatá-
soknak köszönhetően intézmé-
nyünkben ismét lehetővé válik 
a digitális kultúra oktatása a 

számítógépterem újraindítá-
sával. A már meglévő csekély 
informatikai eszközeink mel-
lé számos új gépet kaptunk, 
így létrejöhetett egy nagyobb 
géppark, melyben tanulóink 
immáron tapasztalati úton sze-
rezhetnek ismeretet az infor-
matika világában.

Mivel a jóból sosem árt a 
sok, említésre méltó az a kez-
deményezés is, ami a kültéri 
ügyességi játékaink renoválá-
sát tette lehetővé. Köszönjük 
szépen Kurucz Istvánnak a 
javítást, és Kontár Mónikának 
a közbenjárást.

Kulturális és iskolán kívüli 
programokból sem szenvedünk 
hiányt.  A Táti Tigrisek Egyesü-
let jóvoltából az 1-2. évfolyamos 
tanulóink heti rendszeresség-
gel, a 3-4. évfolyamos tanulóink 
néhány alkalommal vehettek 
részt korcsolya oktatáson.  Az 
oktatás motiváló hatású volt, 
hiszen bővült az utánpótlás a 
hokicsapatot tekintve. Ezúton 
köszönjük a lehetőséget a 
szervezőknek. 

Egy igen hideg és szeles szom-
bati napot is sikerült vidámmá 
és emlékezetessé varázsol-
nunk az iskolában megrende-
zett farsangi mulatsággal. Ez a 
kis zártkörű vigalom olyan jól 
sikerült, hogy arra az elhatáro-
zásra jutottunk, minden évben 
az iskola falain belül rendez-
zük meg a télűző, maskarás 
bulinkat.

Több osztályunk tett szín-
házlátogatást Budapesten. A 
jövőt tekintve szervezés alatt 
áll néhány közeli látogatás is, 
illetve megkezdődtek az év végi 
kirándulásokat érintő lebonyo-
lítások is.

Tanulóinknak - a nyergesúj-
falui szavalóversenyen- lehe-
tőségük volt tovább örökíteni 
mindazt a tudást, ami a ver-
seken keresztül megérintik 
a lelkünket. E nemes feladat 
folytatódik majd Dorogon, és 
az épületünk falain belül is egy 
házi szavalóversenyen.

FEHÉRNÉ FARKAS PETRA
ALSÓS MUNKAKÖZÖSSÉG-VEZETŐ

Felújítások, fejlesztések, gazdag 
programok
Az iskola alsó tagozatának hírei

Még csak nemrégiben léptünk át az új esztendőbe, ennek ellenére e rövid idő-
szak számos új és nagyszerű dolgot eredményezett alsó tagozatunk számára. 
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Ebben a tanévben végre ismét 
tudtunk farsangi mulatságot 
tartani. Az est fényét határo-
zottan emelte a tanár nénik és 
tanár bácsik humoros rock and 
roll táncórája. Nagy örömünk-
re jó néhány diák- a farsanghoz 
méltón- jelmezt is öltött.

Szintén februárban a Táti 
Tigrisek Egyesület jóvoltából 
minden felsős osztály lehető-
séget kapott arra, hogy a jégpá-
lyán próbálják ki ügyességüket, 
méghozzá ingyenesen. Köszön-
jük a sok szülőnek, hogy a gye-
rekek szállítását vállalták.

Márciusban megkezdődik 
a kimeneti mérések időszaka, 
ami a diákjaink több, mint felét 
érinti: negyedik osztálytól nyol-
cadikig. Az alsósoknál olvasott 
szövegértést és matematikai 
készségeket mérnek, felsőben 
ehhez még hozzáadódik az 
idegen nyelvi és a természettu-
dományi mérés. Mindezt már 
online, így szinte egész tavasz-
szal lesz izgulnivalónk azon, 
hogy van-e épp net, vagy kit dob 
ki a rendszer.

Ebben a hónapban hosszú 
idő után a diákjaink újra részt 
vehetnek egy egyhetes szlová-
kiai sítáborban.

Az áprilist a hetedik évfo-
lyamos tanulók várják külö-
nösen izgatottan. A Határtala-
nul program keretében április 
24-től ötnapos erdélyi utazáson 
vesznek részt, melynek elneve-
zése sok mindent elárul: Vulká-
nok útján.

A tavasz a tervezgetések 
és a megvalósítások idősza-
ka is. Az osztályfőnökök már 
„nagyüzemben” készülnek az 
osztálykirándulásokra. Idő-
pontfoglalások, buszt intézni, 
ha szükséges, akkor szállást is- 
hisz mindjárt itt a június! 

A tervekről szólva minden-
képpen említést érdemel, hogy 
tavasszal is szeretnénk papír-
gyűjtést szervezni, melynek 
célja az újrahasznosításon kívül 
az osztálykassza gyarapítása is. 
Ehhez viszont kicsit több lelke-
sedésre és sokkal több papírra 
van szükség!

Nem tudom, ki hogy van vele, 
de én, ha kakaóscsigát eszem, a 

közepét, a legfinomabb részét 
mindig a végére tartogatom. Így 
tettem most az eseménynaptá-
runkkal is, utoljára hagytam a 
javát:

Tornatermünk hosszú idő 
után végre megújult, a padló 
friss lakkozást kapott, és a lab-
dajátékokhoz szükséges vona-
lak is frissen festve várják a 
gyerekeket. 

Ezt- akár csak az alsó tagoza-
ton- Vámosi Ferencnek köszön-
hetjük, aki „grátisz” a bordásfa-
lakat is felújította. 

Természetesen köszön-
jük az anyagi támogatást Tát 
Város Önkormányzatának és 
szülőknek, az ő segítségükkel 
szinte a teljes összeget sikerült 
előteremteni.

NÉMETH GABRIELLA

Megújult a tornaterem
A felső tagozatosok „birodalmában” is repül az 
idő. 
A Szent István úti épületben folyamatosan zajlanak a német nyelvi ver-
senyek, és magyarból is várjuk a megmérettetést a Simonyi helyesírási 
versenyen.

Táti Walzer
TÁT VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK KÖZÉLETI LAPJA

Felelős kiadó: Turi Lajos polgármester | Tel/Fax: (33) 514-510 | E-mail: polghivatal@tat.hu
Szerkesztő és tördelés: Hámos László | Tel/Fax: (33)504-710 | E-mail: tatkultur@gmail.com
Nyomda: „Spori Print Vincze” Kft. Esztergom | Készült 2100 példányban
Címlapon: Tavaszi dekoráció (Andrea Virág & Dekor; Fotó: Hámos László)
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